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PROTOKOLL 

 

2023-02-16 

  

STYRELSEN FÖR KÄVLINGEÅNS 

VATTENRÅD 

 

Tid: Torsdag den 16 februari 2023, klockan 9.00 – 11.35. 

 

Plats: HR konferenslokal, Mejerigatan 4, Höör. 

 

Bilagor:  Bilaga 1  Aktuella åtgärder inom vattenvårdsprogrammet  

                      Bilaga 2a   Ansökan Fiskevårdsbidrag 2023, Projekt ”Fokus Vombsjön” 

Bilaga 2b   Bilaga till ansökan om fiskevårdsbidrag för: ”Lekområden i   

Torpsbäckens nedre del och Vombsjöns östra strand”.  

   Bilaga 3a-e   Slutrapport Veberödprojektet, Vildmarkitekterna   

  Bilaga 4  Årsredovisning 2022. 

   
 

Närvarande  

 
 

Ledamöter: 

Kommunrepresentanter Thomas Quist Sjöbo kommun (ordf.) 

 Peter Honeth Lunds kommun 

 Miroslav Han Eslövs kommun 

 Camilla Källström  Höörs kommun 

 Anders Lindvall Kävlinge kommun 

 Kenneth Strömbeck Tomelilla kommun

    

     

Areella näringar/markägare  Håkan Lindqvist 

 Carl von Friesendorff 

 

    

       Dikningsföretagen Håkan Olsson 

  

 

Ersättare: 

       Kommunrepresentanter Eleni Rezaii Liakou Lunds kommun  

  Håkan Bjelkengren  Eslövs kommun  

  Lennart Nilsson Lomma kommun 

     

   

 

Adjungerade:  Annika Söderman Eslövs kommun 

  Karl Asp  Lunds kommun 

  Elin Svensson Höje å vattenråd 
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  Pardis Pirzadeh  Länsstyrelsen 

  Siri Samuelsson Länsstyrelsen 

  Filip Hvitlock Ekologigrupp avvek 10.35 

  Håkan Björklund Ekologigruppen avvek 10.55 

  

  

Thomas Quist förklarar styrelsemötet öppnat klockan 9.00 

 

___________________________________________________________________________ 

  

 § 1  Val av justerare  

   

  Styrelsen beslutar: 

- Att välja Camilla Källström jämte ordförande att justera dagens protokoll. 

 

 § 2 Dagordningen 

Föregående protokoll: Styrelsemöte 2022-12-08 - inga synpunkter. 

Inga tillägg till dagordningen inkommer.  

 

 

  Styrelsen beslutar: 

- Att godkänna dagordningen, samt  

- att lägga föregående protokoll till handlingarna.  

 

 § 3.  Vattenvårdsprogram Kävlingeån                    

 

- Aktuella åtgärder   Bilaga 1 

 

Filip Hvitlock på Ekologigruppen informerade om pågående åtgärder.  

 

Delprojekten 829 Brösarp 3:7 m fl. samt 849 Brösarp 4:15 m fl.  

Projekten förväntas kunna anläggas 2023 som en gemensam entreprenad. Projekt 849 har 

krympt i yta efter fråga om förvaltning av diket som inte kunde lösas mellan markägarna. 

Totalt sett kan delprojektet dock fortfarande anses vara motiverat att genomföra. 

 

569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) - Uppbrytning kulvert 

Cirka 700 m ny lätt meandrande bäck med en hölja kan åstadkommas för ca 850 000 kr i 

entreprenadkostnad. Massor ska stämmas av med markägaren och därefter ska anmälan om 

vattenverksamhet skickas in. Anläggning kan förhoppningsvis ske 2023 eller möjligen 2024. 

 

Blentarp 14:2, Sjöbo 

Detaljprojektering är påbörjad och olika förslag har tagits fram och skickats till markägaren. 

God potential och kostnadseffektivitet. Möjlighet till entreprenad 2023 eller 2024. Dialog med 

Pia Fröjd på Sjöbo kommun pågår angående eventuell påverkan på grundvattenborra som 

ligger i närområdet.  

 

Vandringshinder Björkaån Bråån - Tolånga, Sjöbo 

Möte med representanter för Tolångaåns samfällighet, samt försköningsförening hölls den 19 

februari. Alla parter var positiva till åtgärder. På mötet bestämdes att samfälligheten tar fram 

en beslutskommitté som för samfällighetens talan framöver för att underlätta processen.  
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Mål för 2023: Åtgärda övre dämme - avsänkning och reparation av luckor, ta bort fiskfälla 

m.m. Entreprenad bör klaras på omkring 200 000 kr och eventuellt kan fiskevårdsmedel fås.  

Mål för 2024 och framåt: Arbeta med nedre dämme och eventuell översilning.  

 

Entreprenadkontroll: 

777 Sandby, Lund 

Slutbesiktning av våtmarken utfördes 13/12. Slutbesiktning grön entreprenad 19/12. Sådd av 

gräs planeras till våren 2023. VA Syds dagvattendamm är försenad vilket påverkar 

vattenpåsläppet. Planen är att slutgiltigt färdigställande blir i maj 2023.  

 

831 och 837 - Vanstad plankdämmen, Sjöbo 

Fortsatt koll på anläggningen behövs framöver. Mindre åtgärder p.g.a. erosion under planken 

kommer behövas och eventuellt justering av något inlopp. 

 

Veberöd vattenflödesfördröjningsprojekt med ”plankdämmen” 

Karl Asp informerade om att anbud för Flödesdämpande åtgärder uppströms Veberöd, Lund 

öppnades 13/2. Tre anbud inkom för totalentreprenaden varav lägsta summan landade på 

862 642 kr. Tidigare uppskattad kostnad för åtgärden var 1–1,5 mkr och styrelsen ställde sig 

mycket positiv till att lägsta anbud landade under lägsta uppskattad kostnad.  

 

Thomas Quist anmälde jäv och deltog inte i beslut - Att godkänna Veberöd 

vattenflödesfördröjningsprojekt med ”plankdämmen”, enligt redovisad upphandling den 13 

februari. Vice ordförande Peter Honeth tog över beslutspunkten.  

 

Diskussion fördes kring ifall styrelsen ska ta beslut att godkänna fortsatt arbete för varje 

projekt var för sig eller om det räcker med beslutspunkt - Att godkänna fortsatt arbete inom 

vattenvårdsprogrammet, enligt redovisad planering. Styrelsen ställde sig positiv till att inte 

framöver ta detaljbeslut för varje projekt så länge arbetet med vattenvårdsprogrammet följer 

budget och kostnadseffektivitet.  

 

- Projekt ”Fokus Vombsjön”: Ansökan Fiskevårdsbidrag 2023  Bilaga 2a-b      

         

Håkan Björklund på Ekologigruppen föredrog kortfattat bakgrund till varför 

fiskevårdsåtgärderna behövs samt mål med föreslagna åtgärder. Håkan framförde även 

potentiella motstående intressen men ser inga större hinder för att samtliga åtgärder ska kunna 

genomföras. Ett möte kommer att hållas med Sydvatten gällande hur uppföljning av 

åtgärdernas effekt bäst utförs. Ett antal metoder för utvärdering finns som förslag.   

Styrelsen ställde sig positiv till redovisat arbete.  

 

Thomas Quist informerade om att styrgruppen för Fokus Vombsjön har påbörjat en 

diskussion gällande ett projekt för att rensa upp sediment i utloppet för Björkaån och 

eventuellt anlägga en sedimentfälla. Det är i dagsläget oklart vem som ska driva och 

finansiera projektet.  

Diskussion fördes kring att potentiell finansiering av projektet behöver diskuteras så att 

vattenrådets finansiella bidrag blir rimligt utifrån vattenrådets intressen.  
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- Slutrapport Gestaltningsprogram ”Rekreation med fokus på            Bilaga 3a-e 

vatten, lek och biologisk mångfald, Veberöd, 2022” 

   

Karl Asp informerade kortfattat om Vildmarksarkitekternas arbete som resulterat i 

Gestaltningsprogram ”Rekreation med fokus på vatten, lek och biologisk mångfald, Veberöd, 

2022”. Utifrån resultat från arbetet har Vildmarkarkitekterna tagit fram förslag på fortsatt 

arbete. Förslagen kommer att skickas till Lunds kommun för beslut om fortsatt arbete.  

 

  Styrelsen beslutar: 

- Att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet, enligt redovisad 

planering; 

- Att godkänna medfinansiering med 830 700 kronor i fiskevårdsansökan, enligt 

bilaga 2a och bilaga 2b, till fiskevårdsprojektet inom projekt Fokus Vombsjön; 

- Att godkänna Veberöd vattenflödesfördröjningsprojekt med ”plankdämmen”, 

enligt redovisad upphandling den 13 februari; 

- Att godkänna ”Vildmarkarkitekternas” slutrapport med gestaltningsprogram i 

Veberöd; 

- Att lägga övrig information till handlingarna. 

 

§ 4  Anmälningar  

   

- 2023-01-28 Protokollsutdrag från Tomelilla kommun, gällande val av 

representant och ersättare till Kävlingeåns vattenråds styrelse samt ombud och 

ersättare till Kävlingeåns vattenråds ordinarie och extra årsstämmor fram till 

och med ordinarie årsstämma 2027. 

- 2023-01-26 Protokollsutdrag från Kävlinge kommun, gällande val av 

representant och ersättare till Kävlingeåns vattenråds styrelse samt ombud och 

ersättare till Kävlingeåns vattenråds ordinarie och extra årsstämmor fram till 

och med ordinarie årsstämma 2027. 

- 2023-01-22 Protokollsutdrag från Höör kommun, gällande val av representant 

och ersättare till Kävlingeåns vattenråds styrelse samt ombud och ersättare till 

Kävlingeåns vattenråds ordinarie och extra årsstämmor fram till och med 

ordinarie årsstämma 2027. 

- 2022-12-07 Protokollsutdrag från Lunds kommun, , nominering av ledamot 

och ersättare till Kävlingeåns vattenråds styrelse samt ombud och ersättare till 

Kävlingeåns vattenråds ordinarie och extra årsstämmor för perioden fram till 

och med ordinarie årsstämma 2027. 

- Ny ordförande i Beredningsgruppen 2023: Eva Nielsen Osterman 

- Vikarie i Beredningsgruppen 2023: Hjalmar Åhrén ordinarie ledamot, Lunds 

kommun  

- Vikarie i Beredningsgruppen 2023: Pia Fröjd, ersättare, Sjöbo kommun  

- Ordinarie ledamot i Beredningsgruppen, Mikael Ulvholt, Hörby kommun, är 

tillbaka från sin tjänstledighet. 

- Ersättare i Beredningsgruppen Karolina Allu, Hörby kommun, har slutat sin 

tjänst. 

- Styrelsens protokoll 2022-09-30 

- Styrelsens protokoll 2022-12-08 

- Beslut från Skatteverket, om årlig beskattning. 

- Anders Johanssons ansökan - Återförvisat för ny handläggning -Ansökan om 

tillstånd till miljöfarlig verksamhet för utökad djurhållning, Lunds kommun  
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fastigheterna Vomb 1:3, Kungsholmen 1:1 samt del av Silvåkra 1:34. 

Länsstyrelsen Skåne 551-8940-2022. 

- Stena Recycling AB:s ansökan om tillstånd till miljöfarlig verksamhet för 

hantering av avfall, Eslövs kommun. Länsstyrelsen Skåne, 551-39273-2021. 

- Anmälan om ändring av verksamhet för Löberöd avloppsreningsverk, Vieröd 

1:20, 21/01030, Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen, Eslövs kommun. 

Ombyggnad av befintligt ARV med ny byggnad för utökad rening. 

- Anmälan av avloppsreningsverk Harlösa 60:1, Eslövs kommun, 2022-08-22 

- Ansökan om tillstånd till miljöfarlig verksamhet, Tunbyholms Fisk AB, för 

fiskodling för fortsatt djurkremationsverksamhet, Tunbyholm 1:17, Tomelilla 

kommun. 22022-08-26, Länsstyrelsen, 551-48597-2021. 
                   

Styrelsen beslutar: 

- Att lägga anmälningarna till handlingarna.  

 

 

§ 5  Årsredovisning 2022          Bilaga 4  

Karl Asp presenterade verksamhetsrapport och årsredovisning för 2022. Vattenrådet har 

åstadkommit mycket under året. Bland annat: Temadag Smaka på Vombsjön som var mycket 

populärt, VattenAtlas har utökats till hela Skåne, 9 publikationer har gjorts, 7 ha våtmarker 

har anlagts och Sveriges första plankdämmen i Vanstad har även anlagts.  

 

Preliminär årsredovisning, verksamhetsberättelse och bokslut för 2022 kommer lämnas till 

revisorer efter styrelsemötet.  

 

  Styrelsen beslutar: 

- att eventuella synpunkter på verksamhetsberättelsen ska lämnas till kansliet 

senast 27 februari;  

- Att godkänna att skicka förslaget på årsredovisning för 2022 till revisor.  

 

§ 6.  Vattenförvaltning 

  Remisser och samråd 

➢ Remiss gällande nytt avloppsreningsverk i Löberöd, Eslövs kommun, 

Miljö- och samhällsbyggnad, gällande påverkan på miljökvalitetsnormer. Svar 

senast 2023-01-09. 
 

➢ Remiss angående Anders Johanssons Ansökan om tillstånd till miljöfarlig 

verksamhet för utökad djurhållning, Lunds kommun, fastigheterna Vomb 1:3, 

Kungsholmen 1:1 samt del av Silvåkra 1:34. Länsstyrelsen. Ansökan - 

Återförvisat för ny handläggning. Svar senast 2023-01-13. 
 

➢ Remiss avseende Stena Recycling AB:s Ansökan om tillstånd till miljöfarlig 

verksamhet för hantering av avfall, Eslövs kommun. Länsstyrelsen.  

Svar senast 2023-01-20. 

 

➢ Samråd för den havsbaserade vindkraftsparken Triton (Svar senast 23-02-17). 

Tritonia Nät AB planerar att anlägga en elförbindelse mellan vindpark Triton, 

22 km från sydkusten och det svenska transmissionsnätet. Anslutningen 

planeras genom ett nytt stationsområde väster om Hurva stationsområde i 

Hörby kommun. Utredningskorridoren berör framför allt Ystad kommun, Sjöbo 
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kommun och Hörby kommun. Det västra utredningsförslaget kommer att beröra 

vattenrådets översilningsanläggning i Björka (där kabeldragningen kommer 

att kräva en schaktbredd på 27 - 45 m; djup 1 – 1,5 meter).  

Sjöbo Strategienhet har haft samrådsdialog med Tritonia Nät AB och WSP den 

27/1 och lämnade synpunkter på det västra utredningsförslaget. 
 

  Styrelsen beslutar: 

- Att lägga informationen till handlingarna. 

 

§ 7  Recipientkontroll 

Karl Asp informerade om att upphandlat recipientkontrollprogram går ut i december år 2023. 

En arbetsgrupp har bildats för att ta fram förslag på nytt kontrollprogram. Arbetsgruppen har 

representanter från kommuner, länsstyrelse, verksamhetsutövare och vattenrådets kansli. 

Verksamhetsutövarna har bjudits in till att lämna synpunkter till arbetsgruppen på hur 

recipientkontrollen varit 2021 – 2022 samt lämna önskemål till kommande kontrollprogram 

2024 – 2026. Arbetsgruppen kommer att ta fram ett förslag på kontrollprogram till 

beredningsgruppens nästa möte, 8 mars. 

 

Diskussion fördes kring att man bör vara försiktig med att helt ta bort provtagningsparametrar 

i ett nytt kontrollprogram där man har långa serier sedan tidigare men att man för att spara 

pengar eventuellt kan provta mer sällan för parametrar där man historiskt haft stabila resultat. 

Diskussion fördes även kring kostnader för provtagning av bland annat läkemedel och 

bekämpningsmedel samt individuella verksamheters eget ansvar och krav kopplat till 

provtagning av särskilda ämnen.  

 

Karl Asp informerade slutligen om beredningsgruppens möte med Länsstyrelsen 17 november 

gällande recipientkontroll och miljöövervakning. Mötet hölls tillsammans med Höje å 

vattenråds beredningsgrupp. Recipientkontroll krävs enligt miljöbalken för miljöfarliga 

verksamheter men vattenrådets syfte för den samordnade recipientkontrollen är att se hur 

vattendraget mår och verksamheters påverkan. Länsstyrelsen ansvarar sedan för 

statusklassning av vattendraget men har inga egna återkommande provtagningar utan 

använder redan befintliga mätpunkter från vattenrådets recipientkontroll. Diskussion fördes 

kring hur vattenrådet arbetar med recipientkontroll samt hur insamlade data hanteras av 

myndigheter för att utföra statusklassning av recipienten och att vissa data kan skapa problem 

vid prövning av tillståndspliktiga verksamheter. Styrelsen var tydlig med att all data från 

recipientkontrollen fortsatt ska rapporteras in till nationell datavärd i nytt kontrollprogram. 

 

   Styrelsen beslutar: 

- Att lägga informationen till handlingarna. 

 

 

§ 8 Länsstyrelsen informerar 

Pardis Pirzadeh informerande om följande:  

- Vattenmyndigheterna har börjat skicka ut förvaltningsplaner och 

åtgärdsprogram till kommuner, vattenråd och andra berörda parter.  

- VISS har bytt server och i samband med detta har vissa komplikationer 

uppstått vilket bland annat påverkar hemsidans hastighet och funktion.  

- Vattenmyndigheterna kommer att besöka länsstyrelserna för att informera om 

det nya åtgärdsprogrammet samt införandet av det.  
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- På möte med Sydvästra Skånes vattenråd framkom att Sege å vattenråd vill 

ställa ut på Borgeby fältdagar i juni tillsammans med fler närliggande vattenråd 

för att kunna dela på finansieringen.   

 

  Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna. 

 

§ 10 Medlemmarna informerar  

 

10.1 Sydvatten informerar:   

Inget att informera om.  

 

10.2 Eleni, Lunds kommun, informerar: 

Informerade om att arbete med pilotprojektet ”Blue Transition” påbörjas inom kort och 

ställde frågan om styrelsen vill ha mer information på nästkommande styrelsemöte. Styrelsen 

tackade ja till förfrågan. 

 

10.3 Thomas, Sjöbo kommun, informerar:  

Inget att informera om.  

 

10.4 Carl, Areella näringarna, angående Kävlingeåns översvämningar: 

Inget att informera om.  

 

 Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna. 

 

 

§ 11   Sammanträdestider 2023 

•  Beredningsgruppen, onsdagar:  

8/3   Tomelilla 

6/9   Lund 

15/11  Eslöv 

 

 

• Styrelsemöten, torsdagar: 

20/4  Tomelilla 

28/9  Hörby 

7/12  Lund 

 

• Stämma onsdagen den 24 maj, lokal ”Trycket” i Södra Sandby.  

Direkt därefter konstituerande styrelsemöte.  

Gemensam lunch och studiebesök till den nya våtmarken i Södra Sandby. 

 

Styrelsemötet den 7/12 blir i Lund (inte i Lomma, eftersom Lomma kommunhus ska rivas). 

 

Styrelsen beslutar: 

- att lägga övrig information till handlingarna. 

 

 § 12   Övriga frågor 
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Lunds kommun informerade om att man i oktober kommer att vara värd för konferens för 

Sveriges miljökommuner. På konferensen kommer både Kävlingeåns vattenråds och Höje å 

vattenråds arbete att lyftas fram.  

Fråga inkom gällande varför punkten Utökning av personal på vattenrådets kansli styrkts från 

dagordningen. Ordförande informerade att punkten kommer att beredas ytterligare och tas upp 

för beslut på nästkommande styrelsemöte.  

 

Thomas Quist förklarar mötet avslutat klockan 11.35 

 

 

 

Lund som ovan 

 

Elin Svensson 

Vid protokollet 

 

 

 

Justeras 

 

 

 

 

Thomas Quist   Camilla Källström 

Ordförande    Justerare 
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PROTOKOLL 



 



2023-02-16 



  



STYRELSEN FÖR KÄVLINGEÅNS 



VATTENRÅD 



 



Tid: Torsdag den 16 februari 2023, klockan 9.00 – 11.35. 



 



Plats: HR konferenslokal, Mejerigatan 4, Höör. 



 



Bilagor:  Bilaga 1  Aktuella åtgärder inom vattenvårdsprogrammet  



                      Bilaga 2a   Ansökan Fiskevårdsbidrag 2023, Projekt ”Fokus Vombsjön” 



Bilaga 2b   Bilaga till ansökan om fiskevårdsbidrag för: ”Lekområden i   



Torpsbäckens nedre del och Vombsjöns östra strand”.  



   Bilaga 3a-e   Slutrapport Veberödprojektet, Vildmarkitekterna   



  Bilaga 4  Årsredovisning 2022. 



   
 



Närvarande  



 
 



Ledamöter: 



Kommunrepresentanter Thomas Quist Sjöbo kommun (ordf.) 



 Peter Honeth Lunds kommun 



 Miroslav Han Eslövs kommun 



 Camilla Källström  Höörs kommun 



 Anders Lindvall Kävlinge kommun 



 Kenneth Strömbeck Tomelilla kommun



    



     



Areella näringar/markägare  Håkan Lindqvist 



 Carl von Friesendorff 



 



    



       Dikningsföretagen Håkan Olsson 



  



 



Ersättare: 



       Kommunrepresentanter Eleni Rezaii Liakou Lunds kommun  



  Håkan Bjelkengren  Eslövs kommun  



  Lennart Nilsson Lomma kommun 



     



   



 



Adjungerade:  Annika Söderman Eslövs kommun 



  Karl Asp  Lunds kommun 



  Elin Svensson Höje å vattenråd 
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  Pardis Pirzadeh  Länsstyrelsen 



  Siri Samuelsson Länsstyrelsen 



  Filip Hvitlock Ekologigrupp avvek 10.35 



  Håkan Björklund Ekologigruppen avvek 10.55 



  



  



Thomas Quist förklarar styrelsemötet öppnat klockan 9.00 



 



___________________________________________________________________________ 



  



 § 1  Val av justerare  



   



  Styrelsen beslutar: 



- Att välja Camilla Källström jämte ordförande att justera dagens protokoll. 



 



 § 2 Dagordningen 



Föregående protokoll: Styrelsemöte 2022-12-08 - inga synpunkter. 



Inga tillägg till dagordningen inkommer.  



 



 



  Styrelsen beslutar: 



- Att godkänna dagordningen, samt  



- att lägga föregående protokoll till handlingarna.  



 



 § 3.  Vattenvårdsprogram Kävlingeån                    



 



- Aktuella åtgärder   Bilaga 1 



 



Filip Hvitlock på Ekologigruppen informerade om pågående åtgärder.  



 



Delprojekten 829 Brösarp 3:7 m fl. samt 849 Brösarp 4:15 m fl.  



Projekten förväntas kunna anläggas 2023 som en gemensam entreprenad. Projekt 849 har 



krympt i yta efter fråga om förvaltning av diket som inte kunde lösas mellan markägarna. 



Totalt sett kan delprojektet dock fortfarande anses vara motiverat att genomföra. 



 



569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) - Uppbrytning kulvert 



Cirka 700 m ny lätt meandrande bäck med en hölja kan åstadkommas för ca 850 000 kr i 



entreprenadkostnad. Massor ska stämmas av med markägaren och därefter ska anmälan om 



vattenverksamhet skickas in. Anläggning kan förhoppningsvis ske 2023 eller möjligen 2024. 



 



Blentarp 14:2, Sjöbo 



Detaljprojektering är påbörjad och olika förslag har tagits fram och skickats till markägaren. 



God potential och kostnadseffektivitet. Möjlighet till entreprenad 2023 eller 2024. Dialog med 



Pia Fröjd på Sjöbo kommun pågår angående eventuell påverkan på grundvattenborra som 



ligger i närområdet.  



 



Vandringshinder Björkaån Bråån - Tolånga, Sjöbo 



Möte med representanter för Tolångaåns samfällighet, samt försköningsförening hölls den 19 



februari. Alla parter var positiva till åtgärder. På mötet bestämdes att samfälligheten tar fram 



en beslutskommitté som för samfällighetens talan framöver för att underlätta processen.  
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Mål för 2023: Åtgärda övre dämme - avsänkning och reparation av luckor, ta bort fiskfälla 



m.m. Entreprenad bör klaras på omkring 200 000 kr och eventuellt kan fiskevårdsmedel fås.  



Mål för 2024 och framåt: Arbeta med nedre dämme och eventuell översilning.  



 



Entreprenadkontroll: 



777 Sandby, Lund 



Slutbesiktning av våtmarken utfördes 13/12. Slutbesiktning grön entreprenad 19/12. Sådd av 



gräs planeras till våren 2023. VA Syds dagvattendamm är försenad vilket påverkar 



vattenpåsläppet. Planen är att slutgiltigt färdigställande blir i maj 2023.  



 



831 och 837 - Vanstad plankdämmen, Sjöbo 



Fortsatt koll på anläggningen behövs framöver. Mindre åtgärder p.g.a. erosion under planken 



kommer behövas och eventuellt justering av något inlopp. 



 



Veberöd vattenflödesfördröjningsprojekt med ”plankdämmen” 



Karl Asp informerade om att anbud för Flödesdämpande åtgärder uppströms Veberöd, Lund 



öppnades 13/2. Tre anbud inkom för totalentreprenaden varav lägsta summan landade på 



862 642 kr. Tidigare uppskattad kostnad för åtgärden var 1–1,5 mkr och styrelsen ställde sig 



mycket positiv till att lägsta anbud landade under lägsta uppskattad kostnad.  



 



Thomas Quist anmälde jäv och deltog inte i beslut - Att godkänna Veberöd 



vattenflödesfördröjningsprojekt med ”plankdämmen”, enligt redovisad upphandling den 13 



februari. Vice ordförande Peter Honeth tog över beslutspunkten.  



 



Diskussion fördes kring ifall styrelsen ska ta beslut att godkänna fortsatt arbete för varje 



projekt var för sig eller om det räcker med beslutspunkt - Att godkänna fortsatt arbete inom 



vattenvårdsprogrammet, enligt redovisad planering. Styrelsen ställde sig positiv till att inte 



framöver ta detaljbeslut för varje projekt så länge arbetet med vattenvårdsprogrammet följer 



budget och kostnadseffektivitet.  



 



- Projekt ”Fokus Vombsjön”: Ansökan Fiskevårdsbidrag 2023  Bilaga 2a-b      



         



Håkan Björklund på Ekologigruppen föredrog kortfattat bakgrund till varför 



fiskevårdsåtgärderna behövs samt mål med föreslagna åtgärder. Håkan framförde även 



potentiella motstående intressen men ser inga större hinder för att samtliga åtgärder ska kunna 



genomföras. Ett möte kommer att hållas med Sydvatten gällande hur uppföljning av 



åtgärdernas effekt bäst utförs. Ett antal metoder för utvärdering finns som förslag.   



Styrelsen ställde sig positiv till redovisat arbete.  



 



Thomas Quist informerade om att styrgruppen för Fokus Vombsjön har påbörjat en 



diskussion gällande ett projekt för att rensa upp sediment i utloppet för Björkaån och 



eventuellt anlägga en sedimentfälla. Det är i dagsläget oklart vem som ska driva och 



finansiera projektet.  



Diskussion fördes kring att potentiell finansiering av projektet behöver diskuteras så att 



vattenrådets finansiella bidrag blir rimligt utifrån vattenrådets intressen.  
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- Slutrapport Gestaltningsprogram ”Rekreation med fokus på            Bilaga 3a-e 



vatten, lek och biologisk mångfald, Veberöd, 2022” 



   



Karl Asp informerade kortfattat om Vildmarksarkitekternas arbete som resulterat i 



Gestaltningsprogram ”Rekreation med fokus på vatten, lek och biologisk mångfald, Veberöd, 



2022”. Utifrån resultat från arbetet har Vildmarkarkitekterna tagit fram förslag på fortsatt 



arbete. Förslagen kommer att skickas till Lunds kommun för beslut om fortsatt arbete.  



 



  Styrelsen beslutar: 



- Att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet, enligt redovisad 



planering; 



- Att godkänna medfinansiering med 830 700 kronor i fiskevårdsansökan, enligt 



bilaga 2a och bilaga 2b, till fiskevårdsprojektet inom projekt Fokus Vombsjön; 



- Att godkänna Veberöd vattenflödesfördröjningsprojekt med ”plankdämmen”, 



enligt redovisad upphandling den 13 februari; 



- Att godkänna ”Vildmarkarkitekternas” slutrapport med gestaltningsprogram i 



Veberöd; 



- Att lägga övrig information till handlingarna. 



 



§ 4  Anmälningar  



   



- 2023-01-28 Protokollsutdrag från Tomelilla kommun, gällande val av 



representant och ersättare till Kävlingeåns vattenråds styrelse samt ombud och 



ersättare till Kävlingeåns vattenråds ordinarie och extra årsstämmor fram till 



och med ordinarie årsstämma 2027. 



- 2023-01-26 Protokollsutdrag från Kävlinge kommun, gällande val av 



representant och ersättare till Kävlingeåns vattenråds styrelse samt ombud och 



ersättare till Kävlingeåns vattenråds ordinarie och extra årsstämmor fram till 



och med ordinarie årsstämma 2027. 



- 2023-01-22 Protokollsutdrag från Höör kommun, gällande val av representant 



och ersättare till Kävlingeåns vattenråds styrelse samt ombud och ersättare till 



Kävlingeåns vattenråds ordinarie och extra årsstämmor fram till och med 



ordinarie årsstämma 2027. 



- 2022-12-07 Protokollsutdrag från Lunds kommun, , nominering av ledamot 



och ersättare till Kävlingeåns vattenråds styrelse samt ombud och ersättare till 



Kävlingeåns vattenråds ordinarie och extra årsstämmor för perioden fram till 



och med ordinarie årsstämma 2027. 



- Ny ordförande i Beredningsgruppen 2023: Eva Nielsen Osterman 



- Vikarie i Beredningsgruppen 2023: Hjalmar Åhrén ordinarie ledamot, Lunds 



kommun  



- Vikarie i Beredningsgruppen 2023: Pia Fröjd, ersättare, Sjöbo kommun  



- Ordinarie ledamot i Beredningsgruppen, Mikael Ulvholt, Hörby kommun, är 



tillbaka från sin tjänstledighet. 



- Ersättare i Beredningsgruppen Karolina Allu, Hörby kommun, har slutat sin 



tjänst. 



- Styrelsens protokoll 2022-09-30 



- Styrelsens protokoll 2022-12-08 



- Beslut från Skatteverket, om årlig beskattning. 



- Anders Johanssons ansökan - Återförvisat för ny handläggning -Ansökan om 



tillstånd till miljöfarlig verksamhet för utökad djurhållning, Lunds kommun  
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fastigheterna Vomb 1:3, Kungsholmen 1:1 samt del av Silvåkra 1:34. 



Länsstyrelsen Skåne 551-8940-2022. 



- Stena Recycling AB:s ansökan om tillstånd till miljöfarlig verksamhet för 



hantering av avfall, Eslövs kommun. Länsstyrelsen Skåne, 551-39273-2021. 



- Anmälan om ändring av verksamhet för Löberöd avloppsreningsverk, Vieröd 



1:20, 21/01030, Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen, Eslövs kommun. 



Ombyggnad av befintligt ARV med ny byggnad för utökad rening. 



- Anmälan av avloppsreningsverk Harlösa 60:1, Eslövs kommun, 2022-08-22 



- Ansökan om tillstånd till miljöfarlig verksamhet, Tunbyholms Fisk AB, för 



fiskodling för fortsatt djurkremationsverksamhet, Tunbyholm 1:17, Tomelilla 



kommun. 22022-08-26, Länsstyrelsen, 551-48597-2021. 
                   



Styrelsen beslutar: 



- Att lägga anmälningarna till handlingarna.  



 



 



§ 5  Årsredovisning 2022          Bilaga 4  



Karl Asp presenterade verksamhetsrapport och årsredovisning för 2022. Vattenrådet har 



åstadkommit mycket under året. Bland annat: Temadag Smaka på Vombsjön som var mycket 



populärt, VattenAtlas har utökats till hela Skåne, 9 publikationer har gjorts, 7 ha våtmarker 



har anlagts och Sveriges första plankdämmen i Vanstad har även anlagts.  



 



Preliminär årsredovisning, verksamhetsberättelse och bokslut för 2022 kommer lämnas till 



revisorer efter styrelsemötet.  



 



  Styrelsen beslutar: 



- att eventuella synpunkter på verksamhetsberättelsen ska lämnas till kansliet 



senast 27 februari;  



- Att godkänna att skicka förslaget på årsredovisning för 2022 till revisor.  



 



§ 6.  Vattenförvaltning 



  Remisser och samråd 



➢ Remiss gällande nytt avloppsreningsverk i Löberöd, Eslövs kommun, 



Miljö- och samhällsbyggnad, gällande påverkan på miljökvalitetsnormer. Svar 



senast 2023-01-09. 
 



➢ Remiss angående Anders Johanssons Ansökan om tillstånd till miljöfarlig 



verksamhet för utökad djurhållning, Lunds kommun, fastigheterna Vomb 1:3, 



Kungsholmen 1:1 samt del av Silvåkra 1:34. Länsstyrelsen. Ansökan - 



Återförvisat för ny handläggning. Svar senast 2023-01-13. 
 



➢ Remiss avseende Stena Recycling AB:s Ansökan om tillstånd till miljöfarlig 



verksamhet för hantering av avfall, Eslövs kommun. Länsstyrelsen.  



Svar senast 2023-01-20. 



 



➢ Samråd för den havsbaserade vindkraftsparken Triton (Svar senast 23-02-17). 



Tritonia Nät AB planerar att anlägga en elförbindelse mellan vindpark Triton, 



22 km från sydkusten och det svenska transmissionsnätet. Anslutningen 



planeras genom ett nytt stationsområde väster om Hurva stationsområde i 



Hörby kommun. Utredningskorridoren berör framför allt Ystad kommun, Sjöbo 
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kommun och Hörby kommun. Det västra utredningsförslaget kommer att beröra 



vattenrådets översilningsanläggning i Björka (där kabeldragningen kommer 



att kräva en schaktbredd på 27 - 45 m; djup 1 – 1,5 meter).  



Sjöbo Strategienhet har haft samrådsdialog med Tritonia Nät AB och WSP den 



27/1 och lämnade synpunkter på det västra utredningsförslaget. 
 



  Styrelsen beslutar: 



- Att lägga informationen till handlingarna. 



 



§ 7  Recipientkontroll 



Karl Asp informerade om att upphandlat recipientkontrollprogram går ut i december år 2023. 



En arbetsgrupp har bildats för att ta fram förslag på nytt kontrollprogram. Arbetsgruppen har 



representanter från kommuner, länsstyrelse, verksamhetsutövare och vattenrådets kansli. 



Verksamhetsutövarna har bjudits in till att lämna synpunkter till arbetsgruppen på hur 



recipientkontrollen varit 2021 – 2022 samt lämna önskemål till kommande kontrollprogram 



2024 – 2026. Arbetsgruppen kommer att ta fram ett förslag på kontrollprogram till 



beredningsgruppens nästa möte, 8 mars. 



 



Diskussion fördes kring att man bör vara försiktig med att helt ta bort provtagningsparametrar 



i ett nytt kontrollprogram där man har långa serier sedan tidigare men att man för att spara 



pengar eventuellt kan provta mer sällan för parametrar där man historiskt haft stabila resultat. 



Diskussion fördes även kring kostnader för provtagning av bland annat läkemedel och 



bekämpningsmedel samt individuella verksamheters eget ansvar och krav kopplat till 



provtagning av särskilda ämnen.  



 



Karl Asp informerade slutligen om beredningsgruppens möte med Länsstyrelsen 17 november 



gällande recipientkontroll och miljöövervakning. Mötet hölls tillsammans med Höje å 



vattenråds beredningsgrupp. Recipientkontroll krävs enligt miljöbalken för miljöfarliga 



verksamheter men vattenrådets syfte för den samordnade recipientkontrollen är att se hur 



vattendraget mår och verksamheters påverkan. Länsstyrelsen ansvarar sedan för 



statusklassning av vattendraget men har inga egna återkommande provtagningar utan 



använder redan befintliga mätpunkter från vattenrådets recipientkontroll. Diskussion fördes 



kring hur vattenrådet arbetar med recipientkontroll samt hur insamlade data hanteras av 



myndigheter för att utföra statusklassning av recipienten och att vissa data kan skapa problem 



vid prövning av tillståndspliktiga verksamheter. Styrelsen var tydlig med att all data från 



recipientkontrollen fortsatt ska rapporteras in till nationell datavärd i nytt kontrollprogram. 



 



   Styrelsen beslutar: 



- Att lägga informationen till handlingarna. 



 



 



§ 8 Länsstyrelsen informerar 



Pardis Pirzadeh informerande om följande:  



- Vattenmyndigheterna har börjat skicka ut förvaltningsplaner och 



åtgärdsprogram till kommuner, vattenråd och andra berörda parter.  



- VISS har bytt server och i samband med detta har vissa komplikationer 



uppstått vilket bland annat påverkar hemsidans hastighet och funktion.  



- Vattenmyndigheterna kommer att besöka länsstyrelserna för att informera om 



det nya åtgärdsprogrammet samt införandet av det.  











    Styrelsemöte 2023-02-16 



     



7 (10) 



 



- På möte med Sydvästra Skånes vattenråd framkom att Sege å vattenråd vill 



ställa ut på Borgeby fältdagar i juni tillsammans med fler närliggande vattenråd 



för att kunna dela på finansieringen.   



 



  Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna. 



 



§ 10 Medlemmarna informerar  



 



10.1 Sydvatten informerar:   



Inget att informera om.  



 



10.2 Eleni, Lunds kommun, informerar: 



Informerade om att arbete med pilotprojektet ”Blue Transition” påbörjas inom kort och 



ställde frågan om styrelsen vill ha mer information på nästkommande styrelsemöte. Styrelsen 



tackade ja till förfrågan. 



 



10.3 Thomas, Sjöbo kommun, informerar:  



Inget att informera om.  



 



10.4 Carl, Areella näringarna, angående Kävlingeåns översvämningar: 



Inget att informera om.  



 



 Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna. 



 



 



§ 11   Sammanträdestider 2023 



•  Beredningsgruppen, onsdagar:  



8/3   Tomelilla 



6/9   Lund 



15/11  Eslöv 



 



 



• Styrelsemöten, torsdagar: 



20/4  Tomelilla 



28/9  Hörby 



7/12  Lund 



 



• Stämma onsdagen den 24 maj, lokal ”Trycket” i Södra Sandby.  



Direkt därefter konstituerande styrelsemöte.  



Gemensam lunch och studiebesök till den nya våtmarken i Södra Sandby. 



 



Styrelsemötet den 7/12 blir i Lund (inte i Lomma, eftersom Lomma kommunhus ska rivas). 



 



Styrelsen beslutar: 



- att lägga övrig information till handlingarna. 



 



 § 12   Övriga frågor 
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Lunds kommun informerade om att man i oktober kommer att vara värd för konferens för 



Sveriges miljökommuner. På konferensen kommer både Kävlingeåns vattenråds och Höje å 



vattenråds arbete att lyftas fram.  



Fråga inkom gällande varför punkten Utökning av personal på vattenrådets kansli styrkts från 



dagordningen. Ordförande informerade att punkten kommer att beredas ytterligare och tas upp 



för beslut på nästkommande styrelsemöte.  



 



Thomas Quist förklarar mötet avslutat klockan 11.35 



 



 



 



Lund som ovan 



 



Elin Svensson 



Vid protokollet 



 



 



 



Justeras 



 



 



 



 



Thomas Quist   Camilla Källström 



Ordförande    Justerare 
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